



HERITAGE EXPERIENCE

Application mobile de médiation du patrimoine

Architects / Designers Dedale and CIUP for SmartCity project

Location Paris - Parsi Sud

Time 2010

Duration 2010-2013

Ressource <http://www.heritage-experience.fr/>

Heritage Experience est un service numérique culturel innovant dédié à la valorisation du territoire et du patrimoine. Basé sur une application iPhone innovante, Heritage Experience permet d'explorer de manière sensible un territoire et d'accéder en mobilité à un ensemble de contenus audiovisuels géolocalisés (images d'archives, interviews d'usagers du territoire, points de vue d'experts, récits d'habitants...).

Au fil du parcours, l'application iPhone compile ces contenus en fonction des déplacements et du comportement de l'utilisateur. Un film est généré en temps réel, permettant une mise en récit du territoire.

Les images existent déjà autour de vous : la mémoire audiovisuelle du territoire que vous traversez "remonte à la surface" et vous entendez via les oreillettes les sons qui proviennent du lieu que vous traversez.

Le projet Heritage Experience est développé par Dédale dans le cadre du programme européen SmartCity, laboratoire d'innovation urbaine sur la ville créative et durable.

Heritage Experience a fait l'objet d'une première expérimentation dans le Sud de Paris à partir de 2010, en partenariat avec la Cité internationale universitaire de Paris.

Heritage Experience is an innovative digital service dedicated to cultural heritage valorisation. It is based on an smartphone application, and allow to explore the city and to access to diverse contents (archives, inetrvews, inhabitants stories, ...).

During the parcours, the application stores these contents according to the user's moves and behaviours. With a Smartphone, which record his moves with a GPS, the user collects geolocalised audiovisual files. During his promenade, he can hear the soundtrack of the movie he is generating. He visualized the making off of the movie on the application interface. So all the movie is revealed progressively.

The project is developped by Dedale in the context of the European Programm SmartCity. It has been experienced in the South of Paris since 2010, in collaboration with the Cité Internationale Universitaire de Paris. It's a new kind of cultural mediation organized on the territory.

It's a new way of living the city, by discovering and sharing the experience with the same tool. When your movie is released, you can share it on the platform, and consult the others' movies.